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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan tervezi a kormány Csongrád alatt megemelni 
a Tisza vízszintjét?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Az index.hu portálon megjelent „Agrárminiszter az Indexnek: Vakvágány volt az adócsökkentés?
„ című cikk egy interjút közöl az Ön agrárminiszterével, aki a következőket mondta:

„Tavaly  történelmi  aszály  sújtotta  egész  Európát,  így  Magyarországot  is,  felértékelődött  a
vízmegtartás és öntözésfejlesztés szerepe. Milyen célokat tűztek ki ezen a területen?

A korábbi években észlelhettük azt, hogy milyen az, ha a víz nagy mennyiségben rendelkezésre áll,
és tavaly megtapasztaltuk az ellenkezőjét is. A vízzel gazdálkodnunk kell, mivel Magyarországra
kevesebb víz folyik be, mint amennyi tőlünk távozik. A kettő különbözetét erkölcsi lehetőségünk és
kötelességünk is felhasználni. A vízgazdálkodás kérdését mindig kétfelé kell bontani. Az egyik fele
az  öntözéses  gazdálkodásról  szól,  amelyre  a  gazdák  szándéka  alapján  400-500  ezer  hektáron
szükség is  lenne.  Emellett  figyelni  kell  venni  a  természetes  vegetációra is,  így  szükségszerű az
ökológiai vízgazdálkodás alkalmazása.

Az Országos Vízügyi Igazgatóság mérnökeivel tervezzük azokat a nyomvonalakat, a csatornákat, a
tározó tavaknak a létét, amelyek lehetővé teszik azt, hogy bővíz idején megtartsuk a vízkészletet.
Továbbá, nem mehetünk el az ivóvízbázis védelme mellett sem, ezért az öntözést nem a felszín alatti
vizekre, hanem a felszín feletti bővizek idején betározott vízkészletre kell alapoznunk.

A TÉLI CSAPADÉK HIÁNYA AGGODALOMRA AD OKOT, TAVALY A DUNA VÍZSZINTJE 40
SZÁZALÉKKAL, A TISZÁÉ 60 SZÁZALÉKKAL VOLT KEVESEBB.

A Tisza vízszintjét  körülbelül  Csongrád alatt  kellene megemelni,  hogy ne vákuumként  hasson a
környező területekre és kiszippantsa a talajvizet, hanem sokkal inkább a kapillaritás elve alapján



 
juttassunk vizet a környező földekbe. A folyókat érintő beavatkozásokat, beruházásokat általában
társadalmi vita kíséri, amely során fontosnak tartom, hogy a szakértők hallassák hangjukat. Kellő
összefogással  azonban  ebben  a  kérdésben  is  megtalálhatjuk  a  mindenki  számára  kedvező
megoldást.”

 

Kérdezem Önt:

Hogyan tervezi a kormány Csongrád alatt megemelni a Tisza vízszintjét?
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